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          ROMÂNIA  

JUDEŢUL HUNEDOARA 

MUNICIPIUL ORĂŞTIE 

CONSILIUL LOCAL 

 

 

PROCES VERBAL 

 

 

 Încheiat astăzi, 30 martie 2023 cu ocazia ședinței ordinare a Consiliului local 

al municipiului Orăștie. 

 Convocarea Consiliului local s-a făcut cu 5 zile înainte de data stabilită. 

 Din totalul de 19 consilieri locali în funcție la ședință sunt prezenți               

18 consilieri locali. Lipsește nemotivat dșoara consilier local Bota Mirela Nicoleta. 

 La ședință participă viceprimar Hendrea Ovidiu Cristian, secretar general 

Călin Costoiu și funcționari publici din cadrul aparatului de specialitate al 

Primarului.  

 Dl secretar general Călin Costoiu precizează că, procesul verbal al ședinței 

extraordinare convocată de îndată din data de 16 martie 2023 a fost pus la 

dispoziția consilierilor locali și întreabă dacă există obiecții cu privire la acesta. 

Întrucât nu există obiecții, procesul verbal este supus la vot și aprobat în 

unanimitate. 

 Președintele de ședință, dl consilier local Petre Radu Onuț prezintă următorul 

proiect al ordinii de zi :   

 1. Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului local al municipiului 

Orăștie pe anul 2023. 

 2.Proiect de hotărâre privind aprobarea redistribuirii unor sume în cadrul 

bugetului instituțiilor publice finanțate integral sau parțial din venituri proprii pe 

anul 2023. 

 3.Proiect de hotărâre privind aprobarea casării unor mijloace fixe aflate în 

administrarea Școlii Gimnaziale „Dr.Aurel Vlad” Orăștie și a Școlii Gimnaziale 

„Dominic Stanca” Orăștie. 

 4.Proiect de hotărâre privind modificarea și completarea Programului anual 

al achizițiilor publice pentru anul 2023 aprobat prin HCL nr.26/2023 – aviz - 

comisia pentru activități economico-financiare. 

 5.Proiect de hotărâre privind aprobarea Programului achizițiilor publice 

aferent Proiectului “Renovarea energetică moderată a blocului de locuințe de pe 

strada Pricazului numărul 73, scara A, B, C din Municipiul Orăștie”. 

 6.Proiect de hotărâre privind aprobarea Programului achizițiilor publice 

aferent Proiectului “Renovarea energetică moderată a blocului de locuințe de pe 

strada Eroilor, numărul 2Bis, scara A,B,C din Municipiul Orăștie”. 

 7.Proiect de hotărâre privind aprobarea Programului achizițiilor publice 

aferent Proiectului “Sisteme inteligente de management urban în Municipiul 

Orăștie”. 
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 8.Proiect de hotărâre privind aprobarea Programului achizițiilor publice 

aferent Proiectului “Înființarea unui Centru de colectare prin aport colectiv în 

Municipiul Orăștie Județul Hunedoara”. 

9.Proiect de hotărâre privind aprobarea Programului achizițiilor publice 

aferent Proiectului “Construire insule ecologice digitalizate în Municipiul 

Orăștie”. 

10.Proiect de hotărâre privind completarea Programului achizițiilor publice 

aferent Proiectului „Renovarea energetică moderată a Centrului Social – Direcția 

Publică de Asistență Socială din Municipiul Orăștie, Județul Hunedoara” aprobat 

prin H.C.L nr.7/2023. 

11.Proiect de hotărâre privind modificarea și completarea Programului 

achizițiilor publice aferent Proiectului „Construirea de locuințe pentru tineri în 

Municipiul Orăștie, Județul Hunedoara” aprobat prin H.C.L nr.8/2023. 

12.Proiect de hotărâre privind completarea Programului achizițiilor publice 

aferent Proiectului „Amenajare pistă de biciclete în Municipiul Orăștie, Județul 

Hunedoara” aprobat prin H.C.L nr.9/2023. 

13.Proiect de hotărâre  privind completarea Programului achizițiilor publice 

aferent Proiectului „Amenajare pistă de biciclete pentru deplasări nemotorizate în 

Municipiul Orăștie, Județul Hunedoara” aprobat prin H.C.L nr.10/2023. 

14.Proiect de hotărâre privind completarea Programului achizițiilor publice 

aferent Proiectului „Elaborarea și actualizarea în format GIS a Planului Urbanistic 

General al Municipiului Orăștie, Județul Hunedoara” aprobat prin H.C.L 

nr.11/2023. 

15.Proiect de hotărâre privind atribuirea cu chirie a unei locuințe de 

necesitate C 28 situată în str.Plantelor din municipiul Orăștie. 

16.Proiect de hotărâre privind atribuirea cu chirie a unei locuințe de 

necesitate C 40 situată în str.Plantelor din municipiul Orăștie. 

17.Proiect de hotărâre privind neexercitarea dreptului de preemțiune pentru 

imobilul monument istoric situat în Municipiul Orăștie, strada George Barițiu, 

nr.1. 

18.Proiect de hotărâre privind aprobarea trecerii  unui teren intravilan situat 

în str.Cloșca din proprietatea Statului Român în domeniul privat al Municipiului 

Orăştie. 

19.Proiect de hotărâre privind aprobarea trecerii unui teren intravilan situat 

în str.Pricazului din proprietatea Statului Român în domeniul privat al 

Municipiului Orăştie. 

20.Proiect de hotărâre privind aprobarea trecerii  unui teren intravilan situat 

în str.Dealul Mic din proprietatea Statului Român în domeniul privat al 

Municipiului Orăştie. 

21.Proiect de hotărâre privind aprobarea trecerii  din proprietatea 

Cooperativei Agricole de Producție Orăștie în proprietatea privată a Municipiului 

Orăștie, a terenului intravilan înscris în CF 63318 în suprafață de 59 mp. 

22.Proiect de hotărâre privind modificarea și completarea anexei la HCL 

nr.135/2022 referitoare la aprobarea tarifelor practicate de Serviciul Public de 

Gospodărire Comunală Orăștie. 
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23.Proiect de hotărâre privind aprobarea contului de încheiere a execuției 

bugetare pentru anul 2022  al Regiei Publice Locale Ocolul Silvic ”Valea Orăștiei” 

R.A Orăștie. 

24.Proiect de hotărâre privind aprobarea bugetului de venituri şi cheltuieli 

al Regiei Publice Locale Ocolul Silvic „Valea Orăştiei” R.A Orăștie pe anul 2023. 

25.Proiect de hotărâre privind aprobarea repartizării profitului net realizat 

de Regia Publica Locală Ocolul Silvic „Valea Orăștiei” R.A Orăștie în exercițiul 

financiar 2022. 

26.Proiect de hotărâre privind aprobarea programului anual al finanțărilor 

nerambursabile alocate de la bugetul local al municipiului Orăștie în anul 2023. 

27.Proiect de hotărâre  privind aprobarea cotizațiilor Municipiului Orăștie 

pentru anul 2023. 

 28.Proiect de hotărâre privind alegerea dintre membrii Consiliului Local al 

Municipiului Orăștie a unui președinte de ședință care va conduce ședințele în luna 

aprilie 2023.  
 29.Întrebări-interpelări. 

 În afara ordinii de zi, dl primar propune :  

30.Proiect de hotărâre privind aprobarea documentației tehnico-economice 

și a indicatorilor tehnico-economici pentru obiectivul “Renovarea energetică 

moderată a Centrului Social - Direcția Publică de Asistență Socială din Municipiul 

Orăștie, județul Hunedoara”. 

31.Proiect de hotărâre privind alocarea unei sume de bani din bugetul local 

al municipiului Orăștie pe anul 2023 în vederea aprobării suportării cheltuielilor 

ocazionate de vizita unei delegații olandeze din orașul înfrățit Sliedrecht – Olanda, 

în perioada 26-29 Aprilie 2023.  

 32.Proiect de hotărâre privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici  și 

a devizului general pentru obiectivul de investiție „Stație tratare apă, înlocuire 

rețea apă în Municipiul Orăștie, Județul Hunedoara”. 

 33. Raportul Primarului privind starea economică, socială și de mediu a 

municipiului Orăștie pentru anul 2022. 

 34.Prezentarea adresei nr.2908/27.03.2023 a Instituției Prefectului – Județul 

Hunedoara. 

 Președintele de ședință supune la vot proiectul ordinii de zi împreună cu 

completările ulterioare, care este aprobat în unanimitate. 

 La primul punct al ordinii de zi sunt prezintate motivele inițierii proiectului 

de hotărâre privind rectificarea bugetului local al municipiului Orăștie pe anul 

2023. 

 Dna director Jorza Lucia dă citire raportului întocmit de Direcția Economică. 

 Dl consilier local Jula Radu Ioan arată că, în comisia pentru activități 

economico-financiare, proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 

 Dl consilier local Bota Adrian este de părere că, la Capela Municipală ar fi 

necesară o mașină care să facă curățenie, în special pentru partea din față unde este 

marmură, dar și în interior și nu se poate spăla foarte bine, o mașină de acest gen 

nu poate fi atât de scumpă, nu se poate să se spele cu mopul nu se curăță cum 

trebuie. 
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 Dl secretar general Călin Costoiu precizează că, cvorumul necesar pentru 

aprobarea proiectului de hotărâre este de 10 voturi. 

 Acesta se supune la vot și se aprobă cu unanimitate de voturi. 

 Este adoptată Hotărârea nr.47/2023 privind rectificarea bugetului local al 

municipiului Orăștie pe anul 2023. 

 La punctul al doilea al ordinii de zi sunt arătate motivele inițierii proiectului 

de hotărâre privind aprobarea redistribuirii unor sume în cadrul bugetului 

instituțiilor publice finanțate integral sau parțial din venituri proprii pe anul 2023. 

 Dna director Jorza Lucia prezintă raportul întocmit de Direcția Economică. 

 Dl consilier local Jula Radu Ioan dă citire raportului de avizare al comisiei 

pentru activități economico-financiare. 

 Dl secretar general arată că, cvorumul necesar pentru aprobarea proiectului 

de hotărâre este de 10 voturi.   

 Proiectul de hotărâre este supus la vot și aprobat în unanimitate. 

 Se adoptă Hotărârea nr.48/2023 privind aprobarea redistribuirii unor sume în 

cadrul bugetului instituțiilor publice finanțate integral sau parțial din venituri 

proprii pe anul 2023. 

 În continuare sunt expuse motivele inițierii proiectului de hotărâre privind 

aprobarea casării unor mijloace fixe aflate în administrarea Școlii Gimnaziale 

„Dr.Aurel Vlad” Orăștie și a Școlii Gimnaziale „Dominic Stanca” Orăștie. 

 Dna director Jorza Lucia prezintă motivele inițierii proiectului de hotărâre  

privind aprobarea casării unor mijloace fixe aflate în administrarea Școlii 

Gimnaziale „Dr.Aurel Vlad” Orăștie și a Școlii Gimnaziale „Dominic Stanca” 

Orăștie. 

 Dl consilier local Jula Radu Ioan arată că, în comisia pentru activități 

economico-financiare, proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 

 Dl secretar general Călin Costoiu precizează că, cvorumul necesar pentru 

aprobarea proiectului de hotărâre este de 10 voturi. 

 Acesta se supune la vot și se aprobă cu unanimitate de voturi. 

 Este adoptată Hotărârea nr.49/2023 privind aprobarea casării unor mijloace 

fixe aflate în administrarea Școlii Gimnaziale „Dr.Aurel Vlad” Orăștie și a Școlii 

Gimnaziale „Dominic Stanca” Orăștie. 

 La punctul 4 al ordinii de zi sunt prezentate motivele inițierii proiectului de 

hotărâre privind modificarea și completarea Programului anual al achizițiilor 

publice pentru anul 2023 aprobat prin HCL nr.26/2023. 

 Dl director Stănilă Marius dă citire raportului întocmit de Direcția Tehnică. 

 Dl consilier local Jula Radu Ioan prezintă raportul de avizare al comisiei 

pentru activități economico-financiare. 

 Dl secretar general arată că, cvorumul necesar pentru aprobarea proiectului 

de hotărâre este de 10 voturi. 

 Proiectul de hotărâre este supus la vot și aprobat în unanimitate. 

 Se adoptă Hotărârea nr.50/2023 privind modificarea și completarea 

Programului anual al achizițiilor publice pentru anul 2023 aprobat prin HCL 

nr.26/2023. 

 În continuare sunt arătate motivele inițierii proiectului de hotărâre privind 

aprobarea Programului achizițiilor publice aferent Proiectului “Renovarea 
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energetică moderată a blocului de locuințe de pe strada Pricazului numărul 73, 

scara A, B, C din Municipiul Orăștie”. 

 Dl director Stănilă Marius prezintă raportul întocmit de Direcția Tehnică. 

 Dl consilier local Jula Radu Ioan arată că, în comisia pentru activități 

economico-financiare, proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 

 Dl secretar general Călin Costoiu precizează că, cvorumul necesar pentru 

aprobarea proiectului de hotărâre este de 10 voturi. 

 Acesta se supune la vot și se aprobă cu unanimitate de voturi. 

 Este adoptată Hotărârea nr.51/2023 privind aprobarea Programului 

achizițiilor publice aferent Proiectului “Renovarea energetică moderată a blocului 

de locuințe de pe strada Pricazului numărul 73, scara A, B, C din Municipiul 

Orăștie”. 

 La punctul 6 al ordinii de zi sunt expuse motivele inițierii proiectului de 

hotărâre privind aprobarea Programului achizițiilor publice aferent Proiectului 

“Renovarea energetică moderată a blocului de locuințe de pe strada Eroilor, 

numărul 2Bis, scara A,B,C din Municipiul Orăștie”. 

 Dl director Stănilă Marius prezintă raportul întocmit de Direcția Tehnică. 

 Dl consilier local Jula Radu Ioan dă citire raportului de avizare al comisiei 

pentru activități economico-financiare. 

 Dl secretar general arată că, cvorumul necesar pentru aprobarea proiectului 

de hotărâre este de 10 voturi. 

 Proiectul de hotărâre este supus la vot și aprobat în unanimitate. 

 Se adoptă Hotărârea nr.52/2023 privind aprobarea Programului achizițiilor 

publice aferent Proiectului “Renovarea energetică moderată a blocului de locuințe 

de pe strada Eroilor, numărul 2Bis, scara A,B,C din Municipiul Orăștie”. 

 În continuare sunt prezentate motivele inițierii proiectului de hotărâre privind 

aprobarea Programului achizițiilor publice aferent Proiectului “Sisteme inteligente 

de management urban în Municipiul Orăștie”. 

 Dl director Stănilă Marius dă citire raportului întocmit de Direcția Tehnică. 

 Dl consilier local Jula Radu Ioan arată că, în comisia pentru activități 

economico financiare, proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 

 Dl secretar general Călin Costoiu precizează că, cvorumul necesar pentru 

aprobarea proiectului de hotărâre este de 10 voturi. 

 Acesta se supune la vot și se aprobă cu unanimitate de voturi. 

 Este adoptată Hotărârea nr.53/2023 privind aprobarea Programului 

achizițiilor publice aferent Proiectului “Sisteme inteligente de management urban 

în Municipiul Orăștie”. 

 La punctul 8 al ordinii de zi sunt arătate motivele inițierii proiectului de 

hotărâre  privind aprobarea Programului achizițiilor publice aferent Proiectului 

“Înființarea unui Centru de colectare prin aport colectiv în Municipiul Orăștie 

Județul Hunedoara”. 

 Dl director Stănilă Marius prezintă raportul întocmit de Direcția Tehnică. 

 Dl consilier local Jula Radu Ioan dă citire raportului de avizare al comisiei 

pentru activități economico-financiare. 

 Dl secretar general arată că, cvorumul necesar pentru aprobarea proiectului 

de hotărâre este de 10 voturi. 
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 Proiectul de hotărâre este supus la vot și aprobat în unanimitate.  

 Se adoptă Hotărârea nr.54/2023 privind aprobarea Programului achizițiilor 

publice aferent Proiectului “Înființarea unui Centru de colectare prin aport colectiv 

în Municipiul Orăștie Județul Hunedoara”. 

 În continuare sunt expuse motivele inițierii proiectului de hotărâre privind 

aprobarea Programului achizițiilor publice aferent Proiectului “Construire insule 

ecologice digitalizate în Municipiul Orăștie”. 

 Dl director Stănilă Marius prezintă raportul întocmit de Direcția Tehnică. 

 Dl consilier local Jula Radu Ioan arată că, în comisia pentru activități 

economico-financiare, proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 

 Dl secretar general Călin Costoiu precizează că, cvorumul necesar pentru 

aprobarea proiectului de hotărâre este de 10 voturi. 

 Acesta se supune la vot și se aprobă cu unanimitate de voturi. 

 Este adoptată Hotărârea nr.55/2023 privind aprobarea Programului 

achizițiilor publice aferent Proiectului “Construire insule ecologice digitalizate în 

Municipiul Orăștie”. 

 La punctul 10 al ordinii de zi sunt prezentate motivele inițierii proiectului de 

hotărâre privind completarea Programului achizițiilor publice aferent Proiectului 

„Renovarea energetică moderată a Centrului Social – Direcția Publică de Asistență 

Socială din Municipiul Orăștie, Județul Hunedoara” aprobat prin H.C.L nr.7/2023. 

 Dl director Stănilă Marius dă citire raportului întocmit de Direcția Tehnică. 

 Dl consilier local Jula Radu Ioan prezintă raportul de avizare al comisiei 

pentru activități economico-financiare. 

 Dl secretar general arată că, cvorumul necesar pentru aprobarea proiectului 

de hotărâre este de 10 voturi. 

 Proiectul de hotărâre este supus la vot și aprobat în unanimitate. 

 Se adoptă Hotărârea nr.56/2023 privind completarea Programului achizițiilor 

publice aferent Proiectului „Renovarea energetică moderată a Centrului Social – 

Direcția Publică de Asistență Socială din Municipiul Orăștie, Județul Hunedoara” 

aprobat prin H.C.L nr.7/2023. 

 În continuare sunt arătate motivele inițierii proiectului de hotărâre privind 

modificarea și completarea Programului achizițiilor publice aferent Proiectului 

„Construirea de locuințe pentru tineri în Municipiul Orăștie, Județul Hunedoara” 

aprobat prin H.C.L nr.8/2023. 

 Dl director Stănilă Marius prezintă raportul întocmit de Direcția Tehnică. 

 Dl consilier local Jula Radu Ioan arată că, în comisia pentru activități 

economico-financiare, proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil.  

 Dl secretar general Călin Costoiu precizează că, cvorumul necesar pentru 

aprobarea proiectului de hotărâre este de 10 voturi. 

 Acesta se supune la vot și se aprobă cu unanimitate de voturi. 

 Este adoptată Hotărârea nr.57/2023 privind modificarea și completarea 

Programului achizițiilor publice aferent Proiectului „Construirea de locuințe 

pentru tineri în Municipiul Orăștie, Județul Hunedoara” aprobat prin H.C.L 

nr.8/2023. 

 La punctul 12 al ordinii de zi sunt expuse motivele inițierii proiectului de 

hotărâre privind completarea Programului achizițiilor publice aferent Proiectului 
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„Amenajare pistă de biciclete în Municipiul Orăștie, Județul Hunedoara” aprobat 

prin H.C.L nr.9/2023. 

 Dl director Stănilă Marius prezintă raportul întocmit de Direcția Tehnică. 

 Dl consilier local Jula Radu Ioan dă citire raportului de avizare al comisiei 

pentru activități economico-financiare. 

 Dl secretar general arată că, cvorumul necesar pentru aprobarea proiectului 

de hotărâre este de 10 voturi. 

 Proiectul de hotărâre este supus la vot și aprobat în unanimitate. 

 Se adoptă Hotărârea nr.58/2023 privind completarea Programului achizițiilor 

publice aferent Proiectului „Amenajare pistă de biciclete în Municipiul Orăștie, 

Județul Hunedoara” aprobat prin H.C.L nr.9/2023. 

 În continuare sunt prezentate motivele inițierii proiectului de hotărâre privind 

completarea Programului achizițiilor publice aferent Proiectului „Amenajare pistă 

de biciclete pentru deplasări nemotorizate în Municipiul Orăștie, Județul 

Hunedoara” aprobat prin H.C.L nr.10/2023. 

 Dl director Stănilă Marius dă citire raportului întocmit de Direcția Tehnică. 

 Dl consilier local Jula Radu Ioan arată că, în comisia pentru activități 

economico-financiare, proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 

 Dl secretar general Călin Costoiu precizează că, cvorumul necesar pentru 

aprobarea proiectului de hotărâre este de 10 voturi. 

 Acesta se supune la vot și se aprobă cu unanimitate de voturi. 

 Este adoptată Hotărârea nr.59/2023 privind completarea Programului 

achizițiilor publice aferent Proiectului „Amenajare pistă de biciclete pentru 

deplasări nemotorizate în Municipiul Orăștie, Județul Hunedoara” aprobat prin 

H.C.L nr.10/2023. 

 La punctul 14 al ordinii de zi sunt arătate motivele inițierii proiectului de 

hotărâre privind completarea Programului achizițiilor publice aferent Proiectului 

„Elaborarea și actualizarea în format GIS a Planului Urbanistic General al 

Municipiului Orăștie, Județul Hunedoara” aprobat prin H.C.L nr.11/2023. 

 Dl director Stănilă Marius prezintă raportul întocmit de Direcția Tehnică. 

 Dl consilier local Jula Radu Ioan dă citire raportului de avizare al comisiei 

pentru activități economico-financiare. 

 Dl secretar general arată că, cvorumul necesar pentru aprobarea proiectului 

de hotărâre este de 10 voturi. 

 Proiectul de hotărâre este supus la vot și aprobat în unanimitate. 

 Se adoptă Hotărârea nr.60/2023 privind completarea Programului achizițiilor 

publice aferent Proiectului „Elaborarea și actualizarea în format GIS a Planului 

Urbanistic General al Municipiului Orăștie, Județul Hunedoara” aprobat prin 

H.C.L nr.11/2023. 

 În continuare sunt expuse motivele inițierii proiectului de hotărâre privind 

atribuirea cu chirie a unei locuințe de necesitate C 28 situată în str.Plantelor din 

municipiul Orăștie. 

 Dna inspector Opra Ramona prezintă raportul întocmit de Direcția Tehnică. 

 Dna consilier local Cîndea Lenuța Aurelia arată că, în comisia pentru 

administrație locală, juridică și de disciplină, proiectul de hotărâre a fost avizat 

favorabil. 
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 Dl secretar general Călin Costoiu precizează că, cvorumul necesar pentru 

aprobarea proiectului de hotărâre este de 10 voturi. 

 Acesta se supune la vot și se aprobă cu unanimitate de voturi. 

 Este adoptată Hotărârea nr.61/2023 privind atribuirea cu chirie a unei 

locuințe de necesitate C 28 situată în str.Plantelor din municipiul Orăștie. 

 La punctul 16 al ordinii de zi sunt prezentate motivele inițierii proiectului de 

hotărâre privind atribuirea cu chirie a unei locuințe de necesitate C 40 situată în 

str.Plantelor din municipiul Orăștie. 

 Dna inspector Opra Ramona dă citire raportului întocmit de Direcția 

Tehnică. 

 Dna consilier local Cîndea Lenuța Aurelia prezintă raportul de avizare al 

comisiei pentru administrație locală, juridică și de disciplină. 

 Dl secretar general arată că, cvorumul necesar pentru aprobarea proiectului 

de hotărâre este de 10 voturi. 

 Proiectul de hotărâre este supus la vot și aprobat în unanimitate. 

 Se adoptă Hotărârea nr.62/2023 privind atribuirea cu chirie a unei locuințe de 

necesitate C 40 situată în str.Plantelor din municipiul Orăștie. 

 În continuare sunt arătate motivele inițierii proiectului de hotărâre privind 

neexercitarea dreptului de preemțiune pentru imobilul monument istoric situat în 

Municipiul Orăștie, strada George Barițiu, nr.1. 

 Dl inspector Tudorașcu Mircea prezintă raportul întocmit de Direcția 

Arhitect-șef. 

 Dl consilier local Petre Radu Onuț dă citire raportului de avizare al comisiei 

pentru urbanism și amenajarea teritoriului, protecție mediu și turism. 

 Dna consilier local Giurgiu Margareta arată că, în comisia pentru învățământ, 

sănătate, activități social-culturale și culte, proiectul de hotărâre a fost avizat 

favorabil. 

 Dl consilier local Zvîncă Mihai Caius este de părere că, Primăria trebuie să 

înceapă sa își asume cumpărarea de apartamente sau locații care sunt situate în 

Centrul vechi, pe viitor va fi foarte greu de întreținut o locuință în această zonă, tot 

timpul Primăria nu își exercită dreptul de preemțiune, iar consilierii locali pe acest 

considerent se vor abține de la vot. 

 Dl secretar general Călin Costoiu precizează că, cvorumul necesar pentru 

aprobarea proiectului de hotărâre este de 10 voturi. 

 Acesta se supune la vot și se aprobă cu 16 voturi „pentru”, iar doi consilieri 

locali s-au abținut de vot. 

 Este adoptată Hotărârea nr.63/2023 privind neexercitarea dreptului de 

preemțiune pentru imobilul monument istoric situat în Municipiul Orăștie, strada 

George Barițiu, nr.1. 

 La punctul 18 al ordinii de zi sunt expuse motivele inițierii proiectului de 

hotărâre privind aprobarea trecerii  unui teren intravilan situat în str.Cloșca din 

proprietatea Statului Român în domeniul privat al Municipiului Orăştie. 

 Dl inspector Cornea Cornel prezintă raportul întocmit de Direcția Tehnică. 

 Dna consilier local Cîndea Lenuța Aurelia dă citire raportului de avizare al 

comisiei pentru administrație locală, juridică și de disciplină. 
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 Dl secretar general arată că, cvorumul necesar pentru aprobarea proiectului 

de hotărâre este de 10 voturi. 

 Proiectul de hotărâre este supus la vot și aprobat în unanimitate. 

 Se adoptă Hotărârea nr.64/2023 privind aprobarea trecerii unui teren 

intravilan situat în str.Cloșca din proprietatea Statului Român în domeniul privat al 

Municipiului Orăştie. 

 În continuare sunt prezentate motivele inițierii proiectului de hotărâre privind 

aprobarea trecerii unui teren intravilan situat în str.Pricazului din proprietatea 

Statului Român în domeniul privat al Municipiului Orăştie. 

 Dl inspector Cornea Cornel dă citire raportului întocmit de Direcția Tehnică. 

 Dna consilier local Cîndea Lenuța Aurelia arată că, în comisia pentru 

administrație locală, juridică și de disciplină, proiectul de hotărâre a fost avizat 

favorabil. 

 Dl secretar general Călin Costoiu precizează că, cvorumul necesar pentru 

aprobarea proiectului de hotărâre este de 10 voturi. 

 Acesta se supune la vot și se aprobă cu unanimitate de voturi. 

 Este adoptată Hotărârea nr.65/2023 privind aprobarea trecerii unui teren 

intravilan situat în str.Pricazului din proprietatea Statului Român în domeniul 

privat al Municipiului Orăştie. 

 La punctul 20 al ordinii de zi sunt arătate motivele inițierii proiectului de 

hotărâre privind aprobarea trecerii  unui teren intravilan situat în str.Dealul Mic 

din proprietatea Statului Român în domeniul privat al Municipiului Orăştie. 

 Dl inspector Cornea Cornel prezintă raportul întocmit de Direcția Tehnică. 

 Dna consilier local Cîndea Lenuța Aurelia dă citire raportului de avizare al 

comisiei pentru administrație locală, juridică și de disciplină. 

 Dl secretar general arată că, cvorumul necesar pentru aprobarea proiectului 

de hotărâre este de 10 voturi. 

 Proiectul de hotărâre este supus la vot și aprobat în unanimitate. 

 Se adoptă Hotărârea nr.66/2023 privind aprobarea trecerii  unui teren 

intravilan situat în str.Dealul Mic din proprietatea Statului Român în domeniul 

privat al Municipiului Orăştie. 

 În continuare sunt expuse motivele inițierii proiectului de hotărâre privind 

aprobarea trecerii  din proprietatea Cooperativei Agricole de Producție Orăștie în 

proprietatea privată a Municipiului Orăștie, a terenului intravilan înscris în           

CF 63318 în suprafață de 59 mp. 

 Dl inspector Cornea Cornel prezintă raportul întocmit de Direcția Tehnică. 

 Dna consilier local Cîndea Lenuța Aurelia arată că, în comisia pentru 

administrație locală, juridică și de disciplină, proiectul de hotărâre a fost avizat 

favorabil. 

 Dl secretar general Călin Costoiu precizează că, cvorumul necesar pentru 

aprobarea proiectului de hotărâre este de 10 voturi. 

 Acesta se supune la vot și se aprobă cu unanimitate de voturi. 

 Este adoptată Hotărârea nr.67/2023 privind aprobarea trecerii din 

proprietatea Cooperativei Agricole de Producție Orăștie în proprietatea privată a 

Municipiului Orăștie, a terenului intravilan înscris în CF 63318 în suprafață de     

59 mp. 
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 La punctul 22 al ordinii de zi sunt prezentate motivele inițierii proiectului de 

hotărâre privind modificarea și completarea anexei la HCL nr.135/2022 referitoare 

la aprobarea tarifelor practicate de Serviciul Public de Gospodărire Comunală 

Orăștie. 

 Dl inspector Cozma Ovidiu dă citire raportului întocmit de Serviciul Public 

de Gospodărire Comunală Orăștie. 

 Dl consilier local Iordăchescu Nicolae prezintă raportul de avizare al 

comisiei pentru servicii publice și comerț, muncă și protecție socială. 

 Dl consilier local Suciu Nicolae Ilie arată că, la ședința comisiei pentru 

servicii publice și comerț, muncă și protecție socială s-a discutat despre faptul că, 

s-ar fi făcut un contract cu o firmă din municipiul Sebeș pentru tocarea crengilor 

rezultate în urma toaletării pomilor și întreabă dacă se știe cât este ora de muncă în 

baza contractului. 

 Dl inspector Cozma Ovidiu precizează ca, nu cunoaște datele exacte 

referitoare la acest contract, dar anul trecut a fost o acțiune mai amplă și au 

transportate patru tiruri cu crengi, ce au fost preluate de firma din Sebeș. 

 Dl consilier local Suciu Nicolae Ilie menționează că, este un câștig foarte 

mare pe care îl obține firma în urma tocării crengilor și apoi a vânzării sub formă 

de pelet către populație, costul tocării este de 200 lei/oră, iar o tonă de pelet se 

vinde cu 200 euro în iarna a ajuns chiar la 300 euro/tonă și nu ar fi mai bine să 

facem un efort financiar, să achiziționăm un utilaj și să valorificăm noi peleții. 

 Dl secretar general Călin Costoiu precizează faptul că, trebuie să fim 

autorizați ca să putem face un astfel de serviciu, ca instituție publică nu se poate, 

nu există baza legală necesară. 

 Dl consilier local Suciu Nicolae Ilie arată cp, ideea este de a achiziționa un 

utilaj și sa facem peleți, mai ales că avem materia primă, fiindcă câștigul este unul 

însemnat în urma vânzării acestora. 

 Dl consilier local Iordăchescu Nicolae întreabă de ce primăriilor nu li se 

permite să aibă activități economice de natură să-și susțină activitatea financiară în 

alte domenii, fiindcă o asemenea activitate ar fi benefica pentru primărie, ar putea 

să înființeze o firmă care să valorifice peleții și din veniturile obținute să susțină 

cultura, sportul, asistența socială, așa cum era pe vremuri autogospodărirea și să se 

găsească o soluție pentru această situație care poate fi în avantajul nostru. 

 Dl secretar general arată că, din păcate legea nu ne permite acest lucru, doar 

dacă se va modifica legislația în sensul celor prezentate. 

 Dl consilier local Depcia Gheorghe Sorin solicită ca la următoarea ședință să 

se facă o prezentarea vis-a-vis  de costurile care au fost cu tocarea crengilor de 

către firmă și cat ar costa achiziționarea unei mașini de tocat. 

 Dl consilier local Zvîncă Mihai Caius precizează că, la Timișoara a fost 

achiziționată o microcentrală pe biomasă și care furnizează căldură doar la 

instituțiile publice, deci avem un exemplu care poate fi urmat.   

 Dl secretar general arată că, cvorumul necesar pentru aprobarea proiectului 

de hotărâre este de 10 voturi. 

 Proiectul de hotărâre este supus la vot și aprobat în unanimitate. 
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 Se adoptă Hotărârea nr.68/2023 privind modificarea și completarea anexei la 

HCL nr.135/2022 referitoare la aprobarea tarifelor practicate de Serviciul Public 

de Gospodărire Comunală Orăștie. 

 În continuare sunt arătate motivele inițierii proiectului de hotărâre privind 

aprobarea contului de încheiere a execuției bugetare pentru anul 2022 al Regiei 

Publice Locale Ocolul Silvic ”Valea Orăștiei” R.A Orăștie. 

 Dl consilier juridic Fleșeriu Ciprian prezintă raportul întocmit de Direcția 

Administrație Publică Locală. 

 Dl consilier local Jula Radu Ioan arată că, în comisia pentru activități 

economico-financiare, proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 

 Dl ing.Cristea Ioan, șef al Regiei Publice Locale Ocolul Silvic „Valea 

Orăștiei” R.A Orăștie face o prezentare pe scurt a contului de încheiere a 

exercițiului bugetar pe anul 2022 al regiei. 

 Dl secretar general Călin Costoiu precizează că, cvorumul necesar pentru 

aprobarea proiectului de hotărâre este de 10 voturi. 

 Acesta se supune la vot și se aprobă cu unanimitate de voturi. 

 Este adoptată Hotărârea nr.69/2023 privind aprobarea contului de încheiere a 

execuției bugetare pentru anul 2022 al Regiei Publice Locale Ocolul Silvic ”Valea 

Orăștiei” R.A Orăștie. 

 La punctul 24 al ordinii de zi sunt expuse motivele inițierii proiectului de 

hotărâre privind aprobarea bugetului de venituri şi cheltuieli al Regiei Publice 

Locale Ocolul Silvic „Valea Orăştiei” R.A Orăștie pe anul 2023. 

 Dl consilier juridic Fleșeriu Ciprian prezintă raportul întocmit de Direcția 

Administrație Publică Locală. 

 Dl consilier local Jula Radu Ioan dă citire raportului de avizare al comisiei 

pentru activități economico-financiare. 

 Dl ing.Cristea Ioan prezintă proiectul de buget de venituri și cheltuieli al 

regiei publice locale pe anul 2023. 

 Dl secretar general arată că, cvorumul necesar pentru aprobarea proiectului 

de hotărâre este de 10 voturi. 

 Proiectul de hotărâre este supus la vot și aprobat în unanimitate. 

 Se adoptă Hotărârea nr.70/2023 privind aprobarea bugetului de venituri şi 

cheltuieli al Regiei Publice Locale Ocolul Silvic „Valea Orăştiei” R.A Orăștie pe 

anul 2023. 

 În continuare sunt prezentate motivele inițierii proiectului de hotărâre privind 

aprobarea repartizării profitului net realizat de Regia Publica Locală Ocolul Silvic 

„Valea Orăștiei” R.A Orăștie în exercițiul financiar 2022. 

 Dl consilier juridic Fleșeriu Ciprian dă citire raportului întocmit de Direcția 

Administrație Publică Locală. 

 Dl consilier local Jula Radu Ioan arată că, în comisia pentru activități 

economico-financiare, proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 

 Dl secretar general Călin Costoiu precizează că, cvorumul necesar pentru 

aprobarea proiectului de hotărâre  este de 10 voturi. 

 Acesta se supune la vot și se aprobă cu unanimitate de voturi. 
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 Este adoptată Hotărârea nr.71/2023 privind aprobarea repartizării profitului 

net realizat de Regia Publică Locală Ocolul Silvic „Valea Orăștiei” R.A Orăștie în 

exercițiul financiar 2022. 

 La punctul 26 al ordinii de zi sunt arătate motivele inițierii proiectului de 

hotărâre privind aprobarea programului anual al finanțărilor nerambursabile 

alocate de la bugetul local al municipiului Orăștie în anul 2023. 

 Dl consilier juridic Fleșeriu Ciprian prezintă raportul întocmit de Direcția 

Administrație Publică Locală. 

 Dl consilier local Jula Radu Ioan dă citire raportului de avizare al comisiei 

pentru activități economico-financiare. 

 Dl consilier local Secui Adrian Iulian propune modificarea articolului 2 al 

proiectului de hotărâre, care să aibă următorul cuprins : „Programul anual al 

finanțărilor nerambursabile alocate de la bugetul local al municipiului Orăștie  în 

anul 2023 pentru activități nonprofit de interes local  va cuprinde trei sesiuni de 

selecție a proiectelor şi se va publica în Monitorul Oficial al României, Partea               

a VI-a.”. Dânsul consideră că, este nevoie de trei sesiuni de selecție a proiectelor 

pentru a lăsa timp tuturor ONG-urilor sau asociațiilor să definitiveze 

documentațiile proiectelor. Multe ONG-uri sau/și asociații nu sunt obișnuite sau 

nu au aflat de acest exercițiu, nu știu că pot primi bani ca și finanțări 

nerambursabile din bugetele primăriei.   

 Dl consilier Zvîncă Mihai Caius propune modificarea anexei la proiectul de 

hotărâre în sensul repartizării sumei de 250.000 lei, pe cele patru domenii 

sectoriale, astfel : Sport – 50.000 lei, Cultură – 50.000 lei, Culte – 100.000 lei și 

Educație – 50.000 lei. În motivarea propunerii consideră că, este nevoie de o 

împărțire echitabilă a sumei de 250.000 lei, respectiv mai mulți bani pentru 

educație, sport și cultură. 

 Dl consilier local Ionică Mircea intervine și menționează că, prin 

amendamentul nr.2 se propune diminuarea sumei alocate pentru domeniul „Culte” 

cu 80.000 lei. 

 Dl consilier local Zvîncă Mihai Caius dorește să reamintească colegilor că, la 

dezbaterile proiectului de buget local pe anul în curs a propus un amendament prin 

care să se suplimenteze suma prevăzută inițial de la 250.000 la 400.000 lei, dar 

care a fost respins în urma votului. De asemenea, precizează că, s-a uitat la mai 

multe municipii ce sume au alocat pentru domeniul sectorial „Culte”, astfel 

Municipiul Oradea - 362.000 lei, Municipiul Craiova - 298.000 lei, la orașe de 

nivelul municipiului Orăștie, Municipiul Aiud a fost alocată suma de 50.000 lei la 

„Culte” și 50.000 lei la „Sport”, Municipiul Reghin are alocată o sumă totala de 

250.000 lei, pentru culte nu este alocată nicio sumă, la Consiliul Județean Bihor     

s-a alocat suma de 150.000 lei pentru „Cultură”, 100.000 lei pentru „Tineret”, 

50.000 lei la „Social” în total 300.000 lei, iar la „Culte” 0 lei, Municipiul         

Alba-Iulia nu a alocat nicio sumă pentru „Culte”, iar Municipiul Caransebeș, care 

este de mărimea Orastiei, la „Cultura” – 40.000 lei, la „Social” – 30.000 lei, la 

„Sport” – 105.000 lei și la „Culte” – 75.000 lei, deci mai puțin cu 35.000 lei 

comparativ cu domeniul „Sport”. Totodată, mai arată că, anul trecut prin 

amendamentul formulat au propus ca suma totală să fie împărțită în mod egal pe 

cele patru domenii, dar aceasta fost respins, anul acesta au propus ca la „Culte” să 
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fie dublu fata celelalte domenii, dl consilier local Ionica Mircea spunea că 

bisericile sunt cele mai folosite, a intrat în câteva biserici înainte de a veni la 

ședință și nu era nimeni în acestea, iar consilierii locali U.S.R consideră că, 

educația, cultura și sportul merită măcar jumătate din bugetul prevăzut pentru 

culte. 

 Dl consilier local Ionică Mircea este de părere că, dăm foarte puțin la culte 

comparativ cu Municipiul Deva, programul bisericilor este așa, cu excepția 

parohiei 4 unde este un singur preot, astfel se susține serviciul religios dimineața 

de la ora 7,30 la 9,30, cele mai folosite instituții publice din orice localitate sunt 

clar bisericile, deci se cuvine să fie cel mai bine susținute, este clar că banii trebuie 

să meargă acolo unde sunt cei mai mulți beneficiari, iar un buget rezonabil pentru 

culte ar fi fost între 350.000 – 400.000 lei. Totodată, arată că, prin amendamentul 

nr.2 se propune să se taie 80.000 lei de la „Culte”, ca să fie redistribuiți la celelalte 

domenii și dansul este total împotrivă și va vota în consecință. 

 Dl consilier local Bulz Dionisie consideră că, trebuie să găsim o soluție la 

această dilema, dar problema este că, toate partidele în preajma viitoarelor 

evenimentelor care vor fi anul viitor doresc să-i „gâdile plăcut” pe cei din stafurile 

bisericilor ca să fie bine. Dânsul arată că, soluția financiară ar fi să amânăm acest 

proiect de hotărâre și pentru ședința următoare să se rectifice bugetul, să se 

găsească o sumă de 50.000 lei, cu care să ajungem la propunerile de sume care au 

fost formulate prin amendament și atunci va rămâne suma de 180.000 lei la 

„Culte” așa cum a fost propunerea inițială și atunci putem să suplimentăm la 

celelalte domenii, la domeniul „Sport” acea sumă de 10.000 lei este de 18 ori mai 

puțin importantă comparativ cu domeniul „Culte” este o jignire, deci să fie alocați 

câte 50.000 lei la celelalte trei domenii sectoriale. 

 Dl consilier local Ionică Mircea intervine și menționează că, anul trecut pe 

domeniul „Sport” nu a fost depusă nicio solicitare pentru a obține finanțare. 

 Dl consilier local Bulz Dionisie este de părere că, faptul că anul trecut nu au 

fost depuse cereri pe domeniul „Sport”, argumentul acesta „forte”, se datorează 

faptului că, nu știe din ce motive s-a întârziat sesiunea de finanțare și consideră că, 

nu s-a făcut o publicitate corespunzătoare și sesiuni se pot face mai multe, 

propunerea este una foarte bună, lumea nu știe și când se dorește să se depună un 

proiect afla că termenul a trecut. 

 Dl consilier local Zvîncă Mihai Caius precizează că, dorește să se înțeleagă 

că, nu au absolut nimic împotriva finanțării cultelor, dar discrepanța este prea 

mare. 

 Președintele de ședință arată că, există propunerea dlui consilier local Bulz 

Dionisie de a amâna proiectul de hotărâre, pe care o supune la vot. 

 Propunerea dlui consilier local Bulz Dionisie se supune la vot fiind 

consemnate opt voturi „pentru”, iar zece consilieri s-au abținut de la vot. 

 Dl secretar general Călin Costoiu arată că, cele două amendamente au fost 

înregistrate și depuse la secretarul general. 

 Dl secretar general precizează că, cvorumul necesar pentru aprobarea celor 

două amendamente și a proiectului de hotărâre este de 10 voturi. 

 Amendamentul nr.1 este supus la vot fiind consemnate 2 voturi „pentru”,       

3 voturi „împotrivă”, iar 13 consilieri locali s-au abținut de la vot. 
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 Amendamentul nr.2 se supune la vot fiind consemnate 3 voturi „pentru”,       

3 voturi „împotrivă”, iar 12 consilieri locali s-au abținut de la vot. 

 Proiectul de hotărâre este supus la vot și aprobat cu 16 voturi „pentru” și 

două voturi „împotrivă”. 

 Se adoptă Hotărârea nr.72/2023 privind aprobarea programului anual al 

finanțărilor nerambursabile alocate de la bugetul local al municipiului Orăștie în 

anul 2023. 

 În continuare sunt expuse motivele inițierii proiectului de hotărâre  privind 

aprobarea cotizațiilor Municipiului Orăștie pentru anul 2023. 

 Dl consilier juridic Fleșeriu Ciprian prezintă raportul întocmit de Direcția 

Administrație Publică Locală. 

 Dl consilier local Jula Radu Ioan arată că, în comisia pentru activități 

economico-financiare, proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 

 Dl consilier local Depcia Gheorghe Sorin menționează că, din câte știe 

asociațiile trebuiau să prezinte un raport de activitate. 

 Dl secretar general Călin Costoiu precizează că, asociațiile nu au nicio 

obligație în acest sens, le-am cerut în urmă cu câțiva ani, au fost prezentate, dacă 

se dorește se pot solicita, dar nu au o obligație legală, acestea funcționează din 

banii membrilor cotizanți. 

 Dl consilier local Depcia Gheorghe Sorin este de părere că, alocăm niște 

sume și așa ar fi normal să ne prezinte un raport cu privire la modul cum și pe ce 

au fost cheltuiți. 

 Dl secretar general arată că, sumele sunt cheltuite în principal pe salariile 

angajaților asociațiilor, dar dacă se hotărăște le vom solicita să ne trimită un raport 

de activitate. 

 Dl consilier local Depcia Gheorghe Sorin precizează că, este de acord cu 

cuantumul cotațiilor, dar contravaloarea acestora să nu se vireze către asociații 

până nu se comunică rapoartele de activitate către Primărie sau Consiliul local. 

 Dl consilier local Zvîncă Mihai Caius consideră că, ar trebui să se prezinte un 

raport și mai ales de către asociația care gestionează animalele fără stăpân, să știm 

ce fac cu acei bani, anul trecut cotizația a fost parcă mai mare în jur de 400.000 lei. 

La nivelul municipiului Orăștie este asociația „Lupy”, care este destul de mare, să 

luăm legătura cu reprezentanții acesteia și să vedem dacă nu pot prelua dânșii 

acest serviciu, sumele care le dam către această asociație de dezvoltare 

intercomunitară sunt enorme și rezultatele nu se prea văd. 

 Dl consilier local Bulz Dionisie este de părere că suntem ignorați, a mai spus 

acest lucru și anul trecut suntem buni  doar să dăm bani, nu știe cine hotărăște că 

suntem obligați să dăm acești bani și daca am vota împotrivă nu s-ar mai putea da 

aceste cotizații. 

 Dl secretar general Călin Costoiu intervine și precizează că, dacă nu s-ar 

aproba aceste sume nu vom mai fi membri și vom fi excluși pentru neplata 

cotizațiilor. 

 Dl consilier local Depcia Gheorghe Sorin arată că, le este atât de greu să ne 

transmită rapoartele de activitate, să știm ce au făcut cu sumele alocate. 
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 Dl consilier local Bulz Dionisie menționează că, de la începutul anului s-au 

făcut ședințe și mai mult ca sigur s-a prezentat activitatea pe anul trecut, oare le 

este atât de greu să le trimită, dar din câte de vede nu le pasă.     

 Dl secretar general precizează faptul că, s-au solicitat și în anii precedenți și 

le vom solicita din nou, dacă se hotărăște în acest sens. 

 Dl secretar general arată că, cvorumul necesar pentru aprobarea proiectului 

de hotărâre este de 10 voturi. 

 Acesta se supune la vot și se aprobă cu 13 voturi „pentru”, 3 voturi 

„împotrivă”, iar doi consilieri locali s-au abținut de la vot. 

 Este adoptată Hotărârea nr.73/2023 privind aprobarea cotizațiilor 

Municipiului Orăștie pentru anul 2023. 

 La punctul 28 al ordinii de zi sunt prezentate motivele inițierii proiectului de 

hotărâre privind alegerea dintre membrii Consiliului Local al Municipiului Orăștie 

a unui președinte de ședință care va conduce ședințele în luna aprilie 2023. 

 Dl consilier juridic Fleșeriu Ciprian dă citire raportului întocmit de Direcția 

Administrație Publică Locală. 

 Dna consilier local Cîndea Lenuța Aurelia prezintă raportul de avizare al 

comisiei pentru administrație locală, juridică și de disciplină. 

 Președintele de ședință solicită consilierilor locali să facă propuneri nominale 

pentru alegerea președintelui de ședință, care va conduce ședințele în luna aprilie 

2023. 

 Dna consilier local Cîndea Lenuța Aurelia îl propune pe dl consilier local 

Secui Adrian Iulian. 

 Dl secretar general Călin Costoiu precizează că, cvorumul necesar pentru 

aprobarea propunerii și a proiectului de hotărâre este de 10 voturi. 

 Propunerea dnei consilier local Cîndea Lenuța Aurelia se supune la vot și se 

aprobă cu unanimitate de voturi. 

 Proiectul de hotărâre este supus la vot și aprobat în unanimitate. 

 Se adoptă Hotărârea nr.74/2023 privind alegerea dintre membrii Consiliului 

Local al Municipiului Orăștie a unui președinte de ședință care va conduce 

ședințele în luna aprilie 2023. 

 La punctul 30 al ordinii de zi sunt arătate motivele inițierii proiectului de 

hotărâre privind aprobarea documentației tehnico-economice și a indicatorilor 

tehnico-economici  pentru obiectivul “Renovarea energetică moderată a Centrului 

Social - Direcția Publică de Asistență Socială din Municipiul Orăștie, județul 

Hunedoara”. 

 Dna director Oltean Mihaela prezintă raportul întocmit de Direcția Publică de 

Asistență Socială Orăștie. 

 Dl consilier local Jula Radu Ioan arată că, în comisia pentru activități 

economico-financiare, proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 

 Dl secretar general arată că, cvorumul necesar pentru aprobarea proiectului 

de hotărâre este de 10 voturi. 

 Acesta se supune la vot și se aprobă cu unanimitate de voturi. 

 Este adoptată Hotărârea nr.75/2023 privind aprobarea documentației tehnico-

economice și a indicatorilor tehnico-economici  pentru obiectivul “Renovarea 
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energetică moderată a Centrului Social - Direcția Publică de Asistență Socială din 

Municipiul Orăștie, județul Hunedoara”. 

 În continuare sunt expuse motivele inițierii proiectului de hotărâre privind 

alocarea unei sume de bani din bugetul local al municipiului Orăștie pe anul 2023 

în vederea aprobării suportării cheltuielilor ocazionate de vizita unei delegații 

olandeze din orașul înfrățit Sliedrecht – Olanda, în perioada 26-29 Aprilie 2023. 

 Dna șef birou Doboș Carmen prezintă raportul întocmit de Biroul Dezvoltare 

Durabilă și Relații Internaționale. 

 Dl consilier local Jula Radu Ioan arată că, în comisia pentru activități 

economico-financiare, proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 

 Dl secretar general Călin Costoiu precizează că, cvorumul necesar pentru 

aprobarea proiectului de hotărâre este de 10 voturi. 

 Proiectul de hotărâre este supus la vot și aprobat în unanimitate. 

 Se adoptă Hotărârea nr.76/2023 privind alocarea unei sume de bani din 

bugetul local al municipiului Orăștie pe anul 2023 în vederea aprobării suportării 

cheltuielilor ocazionate de vizita unei delegații olandeze din orașul înfrățit 

Sliedrecht – Olanda, în perioada 26-29 Aprilie 2023. 

 La punctul 32 al ordinii sunt arătate motivele inițierii proiectului de hotărâre 

privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici și a devizului general pentru 

obiectivul de investiție „Stație tratare apă, înlocuire rețea apă în Municipiul 

Orăștie, Județul Hunedoara”. 

 Dl director Stănilă Marius prezintă raportul întocmit de Direcția Tehnică.  

 Dl consilier local Jula Radu Ioan dă citire raportului de avizare al comisiei 

pentru activități economico-financiare. 

 Dl consilier local Depcia Gheorghe Sorin întreabă prin cine se derulează 

proiectul, prin SC Activitatea Goscom SA Orăștie sau prin Primărie. 

 Dl secretar general Călin Costoiu menționează că, proiectul va fi depus de 

către Municipiul Orăștie, SC Activitatea Goscom SA Orăștie nu a fost eligibilă. 

 Dl consilier local Depcia Gheorghe Sorin întreabă dacă aducțiunea de apă 

este prevăzută în acest proiect, este vorba de 16 km de țeavă metalica, care în 

viitorul apropiat va pușca peste tot. I se răspunde de către dl director tehnic Stănilă 

Marius care precizează că, aducțiunea de apă nu este prevăzută în proiect, ci doar 

stația de tratare a apei. 

 Dl secretar general arată că, cvorumul necesar pentru aprobarea proiectului 

de hotărâre este de 10 voturi.  

 Acesta se supune la vot și se aprobă cu unanimitate de voturi. 

 Este adoptată Hotărârea nr.77/2023 privind aprobarea indicatorilor tehnico-

economici și a devizului general pentru obiectivul de investiție „Stație tratare apă, 

înlocuire rețea apă în Municipiul Orăștie, Județul Hunedoara”. 

 În continuare, dna Georgescu Alexandra, consilier al Primarului 

Municipiului Orăștie face o prezentare succintă a Raportului Primarului privind 

starea economică, socială și de mediu a municipiului Orăștie pentru anul 2022. 

 La punctul 34 al ordinii de zi, dl secretar general Călin Costoiu dă citire 

adresei nr.2908/27.03.2023 a Instituției Prefectului – Județul Hunedoara prin care 

a fost transmisă adresa nr.10789/24.03.2023 a Ministerului Afacerilor Interne și 

prin care se aduce la cunoștință precizarea făcută de Șefa Reprezentanței Comisiei 
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Europene în România, cu privire la lansarea în anul 2022 a rețelei europene a 

aleșilor locali, care sunt invitați să se implice activ în comunicarea temelor 

europene. Programul se numește „Construim Europa împreună cu autoritățile 

locale”, iar autoritățile locale sunt invitate să se alăture acestei rețele, prin 

desemnarea unui consilier local/județean, în calitate de reprezentant. Probabil la 

următoarea ședință ordinară se va veni cu un proiect de hotărâre în vederea 

desemnării reprezentantului, în cuprinsul adresei există un link care poate fi 

accesat pentru informare. 

 La ultimul punct al ședinței, „Întrebări-interpelări”, dl consilier local Ionică 

Mircea dorește să adreseze o întrebare din partea Consiliului de administrație al 

Liceului Teoretic „Aurel Vlaicu” Orăștie în legătură cu prețurile care au fost 

impuse prin regulamentul privind închirierea spațiilor excedentare temporar 

disponibile ale unităților de învățământ, drept urmare a plecat comerciantul care 

deținea cu chirie un spațiu la parterul liceului. 

 Dl secretar general Călin Costoiu arată că, nu s-a impus nimic, a fost o 

întâlnire cu directorii unităților școlare și s-a discutat înainte de aprobare, proiectul 

de hotărâre a fost în dezbatere publică, a fost aprobat în consiliul local, dacă 

spuneți că preturile au fost impuse nu este în regula, dar acestea pot fi modificate. 

 Dl consilier local Depcia Gheorghe Sorin solicită să fie prezentate adresele 

de înaintare prin care se va cere raportul de activitate de la asociațiile de 

dezvoltare intercomunitara la care Municipiul Orăștie plătește cotizații. 

 Dl secretar general Calin Costoiu precizează că, nu s-a aprobat nimic în acest 

sens și asociațiile nu sunt obligate să le prezinte. 

 Dl consilier local Iordăchescu Nicolae solicită permisiunea de a se retrage 

datorită unor probleme organizatorice ale competiției sportive „Cupa Dacicus” la 

karate care se va desfășura în acest week-end în incinta Arsenal Park și îi invită pe 

cei prezenți la această acțiune.  

 Dl consilier local Bota Adrian arată că, în sala sunt prezente trei persoane 

care au fost și în audiență, problema dânșilor este în legătură cu parcarea 

autoturismelor în zona Pieței „La Stadion”, au închiriate mese și comercializează 

produse agroalimentare, în zonă este un semn de circulație cu „Oprirea interzisă”, 

acestora li se permite să oprească doar cât să aprovizioneze și propune să li se dea 

cuvântul.  

 Dl Meda Marcel arată că, a fost amendat de către Poliția Locală când a oprit 

în zona pieței, nu a reușit să descarce marfa că a și venit Poliția Locală și l-au 

amendat, a contestat în instanță amendă și trebuie să se lupte și să aducă dovezi 

pentru a se apăra. 

 Dl consilier local Bota Adrian menționează că, a discutat cu dl Moș Marius, 

șeful Serviciului Polițiă Locală și acesta i-a comunicat că, dl Meda vine cu marfă 

și lasă portbagajul autoturismului deschis și mașina rămâne în continuare în zona 

pieței. 

 Dl consilier local Depcia Gheorghe Sorin intervine și arată că din câte a 

înțeles comercianții vin cu mașina ca să aprovizioneze cu marfă și ulterior pleacă 

cu marfa, dânsul este de părere că, Poliția Locală pe semnul respectiv sa 

stabilească un program de aprovizionare de la 8-9 și un program de debarasare de 

la 16-17 și astfel s-ar putea rezolva problemele care au apărut. 
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 Dl Jorza Dorel, producător local arată că, dânsul are un contract încheiat cu 

Administrația Piețelor pentru închirierea meselor, administrația locală ar putea 

amenaja pe cealaltă parte a drumului câteva locuri de parcare și care să fie folosite 

de comercianți și vor plăti taxa de staționare. De asemenea, menționează că, sunt 

situații când sunt nevoiți să facă aprovizionare de mai multe ori pe zi, atunci când 

marfa pe care au adus-o de dimineață a fost vândută, dar sunt mașini care sunt 

parcate în zona și stau cu săptămânile și nu se iau măsurile legale împotriva 

proprietarilor.  

 Dl consilier local Bota Adrian este de părere că, ar trebui să se stabilească un 

anumit timp limitat pentru staționare, de exemplu dacă vor fi 15 minute pentru 

aprovizionare, după acest timp, dacă Poliția Locală constată că nu s-a respectat 

termenul și mașina este tot acolo atunci să se dea amendă.   

 Dl viceprimar Hendrea Ovidiu Cristian menționează că, problemele din zona 

Pieței „la Stadion” se cunosc, se va analiza situația și vom găsi o soluție pentru 

rezolvarea celor semnalate. 

 Drept pentru care se încheie prezentul proces-verbal. 

 

 

                Președinte de ședință,                                                     Secretar General,                                                    

                 PETRE Radu Onuț                                       jr.Călin COSTOIU 


